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P R O T O K Ó Ł  NR XLIX/2018 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej 27 września 2018r.  w sali  Domu Kultury           

 w Kotlinie w godz. od 9.00 do 10.05 

 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

       Otwarcia  XLIX sesji Rady Gminy Kotlin dokonał przewodniczący Rady Tomasz 

Kosiński witając: wójta Mirosława Paterczyka, skarbnika Irenę Antczak, sekretarza Michała 

Urbaniaka radnych i sołtysów. Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził 

obecność 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Nieobecni radni: Zenon Osicki i Grzegorz Warmuz. 

Listy obecności radnych,  sołtysów i zaproszonych osób stanowią załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Do porządku obrad, przedstawionego przez przewodniczącego Rady, został wniesiony wniosek 

przez wójta Mirosława Paterczyka o wprowadzenie dwóch uchwał  pn. Podjęcie uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. Wniosek został przyjęty jednogłośnie i 

stanowi 11 i 12  punkt porządku obrad. Ponadto radny Hieronim Adamski wnioskował o 

wprowadzenie punktu pt. Podjecie uchwały w sprawie nadania tytułu  Zasłużony dla  Gminy 

Kotlin. Wniosek został przyjęty jednogłośnie i stanowi 13  punkt porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z 48. sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

7. Organizacja roku szkolnego 2018/2019. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżet Gminy na rok 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej w postaci dotacji celowej 

dla Powiatu Jarocińskiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Kotlin.   

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu  Zasłużony dla  Gminy Kotlin. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na 48. sesji Rady. 

16.  Zamknięcie obrad.   

 

3. Przyjęcie protokołu  z XLVIII sesji Rady Gminy. 

      Do protokołu z XLVIII sesji Rady Gminy, który wyłożony został do wglądu na 

posiedzeniu  stałych Komisji Rady w dniu 26 września br.  i przed dzisiejszą sesją  nie 

wniesiono uwag. 
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Protokoły zostały przyjęty przez Radę jednogłośnie. 

w

o 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

     Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka prosił o przyjrzenie się inwestycji na 

drodze krajowej nr 11 przy ul. Poznańskiej i wnioskował o podwyższenie studzienki na 

chodniku przy posesji nr 34. Ponadto zgłosił, że most w Wilczy jest w złym stanie 

technicznym, na którym utworzyła się dziura. 

     Wójt odpowiedział, że w sprawie remontu chodnika przy ul. Poznańskiej było wiele 

uwag od mieszańców, które przekazano wykonawcy. Ponadto poinformował, że 

wniosek o naprawienie dziury na drodze powiatowej w Wilczy na moście został 

przekazany do Referatu Dróg Powiatowych w Jarocinie. 

     Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński zapytał wójta kiedy rozpoczną się prace 

przy utwardzeniu placu przy szkole. 

     Wójt odpowiedział, że środki finansowe są zabezpieczone w budżecie. Poprosił 

przewodniczącego o odczytanie pisma od państwa Szymczaków. 

      Przewodniczący Rady odczytał pismo, w którym państwo Szymczakowie zam. przy 

ul. Dworcowej  nie wyrażają zgody na utworzenie parkingu przy ul. Dworcowej 4 i 

stwierdzają, że obecny parking jest nielegalny.  

     Wójt przypomniał, że ten temat był już podejmowany i było wiadomo jakie warunki 

techniczne były określone przy tworzeniu parkingu. Powiedział, że jeżeli otrzyma od 

projektanta stosowną opinię w sprawie tego parkingu, to może do końca roku parking 

zostanie wykonany. A jeżeli nie otrzyma pozytywnej opinii o lokalizacji tego parkingu 

to inwestycja nie zostanie zrealizowana, bo nie będzie łamał przepisów. 

     Przewodniczący Rady powiedział, że pytał się już o harmonogram tych prac. 

Zadanie miało być wykonane przez pracowników Urzędu. Wójt deklarował, że z 

końcem wakacji ten plac powstanie. Teraz zaczęły się robić pewne problemy. Zapytał 

czy dokumentacja techniczna jest do tego zadania przygotowana. 

    Wójt odpowiedział, że zadanie nie wymaga pozwolenia na budowę i nie jest 

wymagana dokumentacja techniczna. 

    Przewodniczący Rady powiedział, że po roku czasu dowiadujemy się, że wymagane 

jest zezwolenie od  właścicieli sąsiadujących z tym placem. Przyjmowaliśmy budżet 

Gminy jednogłośnie. Na ostatniej sesji były przyjmowane zmiany do budżetu i nie było 

mowy o tym,  co w tej chwili pan wójt przedstawia. To jest kolejny przykład ze strony 

wójta jak traktowani są radni. To jest przykre, jak pan traktuje swoje słowo. 

     Radny Zbigniew Orpel powiedział, że mieszkańcy, którzy sąsiadują z tym 

parkingiem zmienili się i nie wyrażają zgody na parking.  

     Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka powiedział, że od początku był 

przeciwny budowie tego parkingu, bo jest nie potrzebny. Dewastuje obejście szkoły, 

muszą być wycięte duże drzewa i parking będzie podchodził pod samą salę 

gimnastyczną. Na ul. Dworcowej stoi sznur samochodów, a parking jest pusty. 

    Radny Lucjan Antczak powiedział, że ma przeciwne zdanie od radnego Krzysztofa 

Szyszki. Samochodów jest coraz więcej, nie ma miejsca na ustawienie auta i to zadanie 

jest przyszłościowe. 

   Przewodniczący Rady zaptyałł, czy radny K. Szyszka rozumie o czym On mówi? Nie 

chodzi o zasadność tylko o procedowanie i przyjmowanie uchwał przez Radę, i 

niewykonywanie przez wójta podjętych uchwał. 

    Wójt odpowiedział, że rok budżetowy  trwa do 31 grudnia. 

     Radny Hieronim Adamski  powiedział, że podsumowując tą dyskusję trzeba 

przyznać, że parking nie robimy dla siebie tylko dla społeczeństwa. 

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że przekazał Wójtowi Gminy: 

− w dniu 5 września br. uchwały podjęte na 48. sesji Rady Gminy   

− w dniu 4 września br. wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów na sesji.  

 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

Wójt poinformował, że 5 września  br. przekazano uchwały podjęte na 48. sesji  do 

Wydziału  Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Poznaniu i do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Uchwały będące aktem prawa miejscowego przekazano do ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego  w dniu 6 września br. 

Poza tym wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i 

umieszczono na stronie  BIP Gminy. 

W okresie od ostatniej sesji Rady Gminy wydał zarządzenia w sprawie : 

− ustalenia obsługi techniczno-biurowej dla sołectw Gminy Kotlin oraz określenia 

zakresu ich obowiązków, 

− zmiany w  składzie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  w Kotlinie, 

−  dwie zmiany budżetu Gminy Kotlin  na 2018 r. 

Ponadto wójt poinformował, że: 

1) na ogłoszony przetarg pn. „Budowa kanalizacji we wsiach Racendów, Wysogotówek 

gm. Kotlin etap II zadanie nr 3” zostały  złożone 3 oferty, które  przewyższały kwotę jaką 

mieliśmy zabezpieczoną w budżecie na realizację  tego zadania tj. 1.879.600zł brutto. 

Oferta z najniższą ceną to kwota 2.436.633,53 zł brutto, a najwyższa cena oferty to 

2.920.837,88 zł brutto. W dniu 12 września podjął decyzję o unieważnieniu tego 

postępowania, ponieważ po analizie możliwości finansowych nie było możliwości 

zwiększenia kwoty pierwotnie przeznaczonej na realizację zamówienia do ceny oferty z 

najniższą ceną; 

 

2) 12 września złożony został  do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu wniosek z 

prośbą o wyrażenie zgody na wydłużenie terminu realizacji projektu pt. „Budowa 

kanalizacji we wsiach Racendów, Wysogotówek gm. Kotlin etap II zadanie nr 3 oraz 

rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Wyszki – etap II” do dnia 30.06.2019 

r. Zgodnie z podpisaną umową z Urzędem Marszałkowskim w Poznaniu projekt ten 

należy zakończyć i  rozliczyć do 20 grudnia br., co w naszym przypadku stało się 

niemożliwe z dwóch powodów: unieważniony przetarg na budowę kanalizacji oraz 

złożony wniosek firmy EKOLOGIA – wykonawcy rozbudowy oczyszczalni ścieków o 

wydłużenie terminu wykonania tego zadania z dnia 30.11.2018 r. do dnia 15.03.2019 r. 

Wydłużenie prac spowodowane jest zmianą sposobu wykonywania niektórych prac oraz 

koniecznością wykonania robót dodatkowych tj. takich, których nie obejmował projekt 

budowlany, a stałe się konieczne dla prawidłowego funkcjonowania oczyszczalni. 

Czekamy na decyzję Urzędu Marszałkowskiego w tej sprawie; 

 

3) 24 września br. ogłoszony zostało przetarg na  zadania pn. „Przebudowa ulicy 

Kołłątaja w Kotlinie etap I – odwodnienie i odtworzenie nawierzchni”. Termin na 

składanie ofert wyznaczony został do 12.10.2018 r. Ewentualny Wykonawca będzie 

musiał wykonać to zadanie do dnia 10.12.2018 r.; 

 

4) w odpowiedzi na zapytanie ofertowe ogłoszone na naszej stronie internetowej złożone 

zostały 3 oferty na wykonanie ogrzewania centralnego w budynku nr 2 Szkoły 

Podstawowej w Magnuszewicach. Najtańszą ofertę  tj. 97.448,24 zł brutto złożyła firma 

MILTECH z Godziesz Małych. Zadanie to ma być wykonane do dnia 10.12.2018 r.; 
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5) trwają prace przy budowie otwartej strefy aktywności  OSA w Woli Książęcej , które 

zgodnie z podpisaną umową muszą zakończyć się do 28 września br.; 

 

6) przeprowadzono zapytanie ofertowe na wybór wykonawcy na przebudowę linii 

oświetlenia ulicznego w Kotlinie ul. Powstańców Wlkp., Orzeszkowej i Rymarkiewicza. 

Złożone zostały 3 oferty, z których wybrano najkorzystniejszą za cenę 15.636,82 zł brutto 

złożoną przez firmę PPHU Usługi Elektroinstalacyjne Grzegorz Roszak z Witaszyc. 

Termin realizacji do dnia 20.10.2018r.; 

 

7) rozpoczęto prace nad przygotowaniem wniosku w ramach WRPO 2014-2020 na 

dofinansowanie budowy Punktu Selekcyjnej Zbiórki Odpadów Komunalnych ( PSZOK ). 

Gmina wykupiła działkę we Wyszkach przy oczyszczalni ścieków na lokalizację tego 

zadania.  Trwają poszukiwania Wykonawcy, który opracuje projekt budowlany. Termin 

składania wniosków mija dnia 14.12.2018 r. 

Po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku Gmina może otrzymać dofinansowanie na 

poziomie 85% kosztów kwalifikowalnych, których na tą chwilę jeszcze nie znamy; 

 

8) 19 września br. przekazany został firmie firmie MARZYNSKI  z Jarocina plac 

budowy  na przebudowę drogi w Kotlinie na działce nr 139 i 71 (przy torach 

kolejowych). Zadanie ma być wykonane do dnia 15.10.2018 r.; 

 

9) rozpoczęto prace z wykonaniem zadania pn. „Budowa linii kablowej oświetlenia 

ulicznego w Kotlinie przy ulicy Polnej.” Uzyskano pozwolenie na budowę i rozpoczęto 

procedurę wyboru Wykonawcy; 

 

10) wykonana została droga we Wyszkach do pana Kąkolewicza – I etap polegający na 

wykonaniu podbudowy tłuczniowej; 

 

11) trwają remonty:  malowanie Biblioteki Publicznej w Sławoszewie oraz mieszkania w 

budynku gminnym w Sławoszewie. 

 

 

7. Organizacja roku szkolnego 2018/2019. 

     Przewodniczący Rady poinformował, że  informacja  o organizacji roku szkolnego 

2018/2019 przedstawiona została przez dyrektorów szkół na wczorajszym wspólnym 

posiedzeniu komisji Rady. 

Do informacji nie wniesiono zapytań i  uwag. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy informację przyjmuje. 

 

        Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 

Adamski oraz Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak 

poinformowali, że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 26 września br. wszystkie 

projekty uchwał, będące w porządku obrad dzisiejszej sesji, zostały pozytywnie 

zaopiniowane. 

 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżet Gminy na rok 2018. 

     Rada Gminy w obecności 13 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr 

XLIX/259/2018 zmieniającą uchwałę w sprawie  budżet Gminy na rok 2018. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  pomocy finansowej w postaci dotacji 

celowej dla Powiatu Jarocińskiego. 

     Rada Gminy w obecności 13 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr 

XLIX/260/2018 w sprawie udzielenia  pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 

Powiatu Jarocińskiego. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Kotlin.   

     Rada Gminy w obecności 13 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr 

XLIX/261/2018 w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Kotlin. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. 

     Rada Gminy w obecności 13 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr 

XLIX/262/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. 

     Rada Gminy w obecności 13 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr 

XLIX/263/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu  Zasłużony dla  Gminy Kotlin. 

     Rada Gminy w obecności 13 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr 

XLIX/264/2018  w sprawie nadania tytułu  Zasłużony dla  Gminy Kotlin. Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

     Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński poinformował, że do Rady Gminy 

wpłynęły: 

− pismo  Izabeli i Zbigniewa Szymczak o niewyrażeniu zgody  na wybudowanie 

parkingu przy Ich posesji na ul. Dworcowej, 

− wniosek Sylwestra Owczarka o rozbudowę drogi gminnej, 

− wniosek Starosty Jarocińskiego o udzielenie pomocy finansowej w 2019 r. w kwocie 

1 mln zł z przeznaczeniem na przebudowę drogi powiatowej na odcinku 

Magnuszewce – Kotlin. 

 

Wnioski złożyli: 

1. Radny Marian Niewiada wnioskował o: 

− wycięcie krzaków przy drodze gminnej  z Woli Książęcej do Wysogotówka,  

− wycięcie krzewów przy drodze powiatowej w Woli Książęcej  od nr 3                         

w kierunku Tarc, 

− ustawienie znaku stop  przy posesji nr 63 zlokalizowanej przy drodze gminnej 

Wysogotówek – Wola Książęca.  

2. Radna Beata Skowrońska złożyła następujące wnioski o: 

− uzupełnienie pobocza  przy drodze powiatowej Kotlin – Sucha na łuku przed 

skrzyżowaniem do Kurcew. Wniosek w tej sprawie radna zgłasza od początku kadencji, 
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co drugą sesję. Pobocze na łuku było kilka razy wyrównane, ale  zawsze w taki sposób, 

że po dwóch miesiącach znów robiła się dziura, 

− naprawienie chodnika przy drodze powiatowej w Sławoszewie na odcinku od przystanku 

w kierunku kościoła, 

− uzupełnienie łańcuchów przy drodze powiatowej w Sławoszewie,  

− wycięcie trawy i chwastów w centrum Sławoszewa, 

− zakupienie drewnochronu do pomalowania trybun. 

3. Radny Zdzisław Staszak pytał jaki procent mieszkańców Wysogotówka i Racendowa jest 

podłączonych do kanalizacji. 

4. Radna Dominika Kwiecińska wnioskowała o wycięcie krzaków przy drodze powiatowej w 

Twardowie na odcinku  od skrzyżowania drogi powiatowej Kotlin – Racendów w kierunku 

Woli Książęcej. 

5. Radny Lucjan Antczak wnioskował o naprawienie słupków przy chodniku drogi powiatowej 

w Twardowie naprzeciwko strażnicy OSP. 

6. Sołtys Mieczysław Stefaniak wnioskował o: 

− wycięcie wierzby przy drodze gminnej  w Wyszkach, przy posesji nr 25, 

− naprawienie pochylonego słupa energetycznego przy drodze powiatowej                         

w Wyszkach przy firmie „Transwiór” (droga do Magnuszewic). 

 

 

15. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na 48. sesji Rady. 

Wójt poinformował:  

1. Lampa słabo świecąca w Wilczy została zgłoszona do wymiany. 

2. Żywopłot przy ul. Waliszewskiej w Kotlinie został przycięty. 

3. Przycięcie drzewa na skrzyżowaniu drogi w kierunku  Dobrzycy i Magnuszewic przy 

drodze gminnej w Wilczy zostało wykonane. 

4. Założenie krawężników i wysypanie kruszywa kamiennego  przy siłowni zewnętrznej 

w Racendowie zostanie wykonane w najbliższym czasie. 

5.  W sprawie rozwiązania problemu z chodnikiem w Racendowie zostało wysłane 

zaproszenie do Starostwa na spotkanie w tej sprawie. 

6. Zamontowanie lampy przy placu zabaw w Racendowie zostało zaplanowane do 

wykonania. 

7.  Chwasty wzdłuż drogi gminnej w Kotlinie przy torach kolejowych zostały wycięte. 

8. Minister Rolnictwa podjął decyzję o przedłużeniu terminu składania wniosków o 

wypłatę odszkodowań w związku z suszą do końca października. Od 24 września 

uprawy   buraków cukrowych zostały objęte suszą,  a od 3 października uprawy 

kukurydzy.  

9. Utwardzenie terenu przy przystanku autobusowym w Sławoszewie (Nowa Wieś) 

zostało zaplanowane w przyszłym miesiącu lub w listopadzie. 

10. Przycięcie gałęzi drzew przy drodze zakładowej w Kotlinie zaplanowano na 

październik. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka poruszył sprawę zgłaszania wniosków 

suszowych. Zapytał, czy związku z objęciem suszą upraw buraka i kukurydzy będzie 

trzeba składać korekty do wniosków? 

Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie będzie to następna korekta. 

     Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Szyszka zgłosił, że podczas zakładania 

oświetlenia ulicznego na ulicy Rejmonta nie została  zamontowana lama oświetleniowa 

przy ostatniej posesji. 
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Wójt odpowiedział, że będzie rozmawiał z dyrektorem Spółki Oświetleniowej na temat 

możliwości zamontowania dodatkowej lamy na tej ulicy, w ramach wykonanej 

inwestycji. 

     Radna Marta Hudak zgłosiła, że w Racendowie na folwarku nadal nie jest utwardzony 

teren przy przystanku autobusowym. 

     Wójt poinformował, że na przyszłą sesję chciałby wytypować drogi w ramach 

dofinansowania tzw. remontu dróg transportu rolniczego. Prosił radnych o przemyślenie i 

wytypowanie takich dróg. 

   Radny Hieronim Adamski prosił o zajęcie się lampą zewnętrzną w Sławoszewie. 

16.  Zamknięcie obrad.   

 

Przewodniczący Rady dziękując za udział , zamknął XLIX sesję Rady Gminy Kotlin.     

 

 

  

Przewodniczący Rady 

/-/ Tomasz Kosiński 

Protokółowała: Wanda Margiela  


